
Generalforsamling - Lillering Vandværk

År 2024, den 5. marts afholdtes ordinær generalforsamling for Lillering Vandværk i Lillering 
Forsamlingshus.

1. Velkomst 
Morten Bentholm bød velkommen 

2. Valg af dirigent
Morten Haase blev enstemmigt valgt som dirigent. Morten takkede for valget og konstaterede at 
generalforsamlingen var lovligt indvarslet.

Claus Fraussing Nielsen blev valgt som referent.

3. Beretning 2023
2023 har været et spændende år. Mange ting at se til. 

Der blev i 2023 solgt ca. 7.300 kbm, hvor der i 2022 blev solgt ca. 7.200 kbm.

Afholdt 4 bestyrelsesmøder, 2 arbejdsdage på værket og på Mjøn. Læhegn fjernet på Mjøn.

Vores pumpeledning fra Mjøn til Silkeborgvej er blevet tinglyst. Stykket fra Silkeborgvej til 
motorvejen er endnu ikke tinglyst. Fra motorvejen til Lilleringvej er også tinglyst. Det har kostet 
lidt penge, men giver sikkerhed.

Investeret i nye målere, som er ifærd med at blive udskiftet (mangler pt. 7 ud af 70 målere). 
Skifter selv for at sparre penge (anslået besparelse på kr. 40-50.000).

Vandprisen forventes hævet, for bedre at ruste vandværket økonomisk.

Ingen bemærkninger til formandens beretning.

4. Regnskab 2023
Der er i år en underdækning på kr. 34.209, der i al sin væsentlighed skyldes højere omkostninger 
til vedligeholdelse af bygninger (eftersyn og vedligehold på Mjøn), øgede omkostninger til el til 
produktion (højere pris pr. KWh) samt BNBO erstatninger, som reelt blot er omkostninger afledt 
af tinglysning af pumpeledninger, som formanden var inde på i sin beretning. BNBO burde have 
været indregnet da ledningerne blev anlagt, men det blev de ikke.

BNBO erstatning er fordelt med kr. 5.000 til Kaj, og 18.856 til en anden lodsejer. Kaj var 
berettiget til en væsentlig højere kompensation, men har generøst valgt ikke at ville have 



erstatning ud fra de fastsatte takster.

Kaj stillede derudover forslag om at forbrugsledningerne også tinglyses, så infrastrukturen 
beskyttes bedst muligt.

Regnskabet for 2023 blev godkendt uden bemærkninger.

5. Budget 2024
Omsætningen budgetteres t.kr. 22 højere end realiseret i 2023. Dette skyldes, at den faste afgift 
forhøjes med kr. 500 pr. husstand og at kbm-prisen forhøjes med kr. 3. Stigningerne skal ses i 
lyset af de generelle udviklinger i priserne. Bestyrelsen finder ikke, at det er økonomisk 
forsvarligt at vedblive med at tærre på egenkapitalen (overdækningen).

Endvidere oplyses at takstbladet for 2024 er sendt til godkendelse hos kommunen, og forventes 
godkendt.

Produktionsomkostningerne forventes i store træk at være på niveau med 2023. Vandanalyser og 
boringskontrol skal foretages i år, men forventes at sparre på øvrige omkostninger til produktion.

Afskrivninger stiger med t.kr. 10, idet der er investeret t.kr. 100 i nye målere, der afskrives over 10 
år.

Budgettet for 2024 gav ikke anledning til bemærkninger.

6. Valg
A. 2 bestyrelsesmedlemmer

Thomas Mikkelsen og Laurids Sørensen genopstillede og blev begge genvalgt.
B. Revisor

Henrik Vad er på valg og modtager genvalg. Enstemmigt genvalgt.
C. Suppleant

Michael Christensen modtager genvalg. Enstemmigt genvalgt.

7. Indkomne forslag
Ingen indkomne forslag.

8. Evt.
Henrik Vad spurgte om mange har oplevet vandtryksfald eller om det kun er nogle få. Det er ikke 
bestyrelsens opfattelse, at det er tilfældet, og det undersøges om det hos de ramte skyldes egne 
kontraventiler, defekte filtre eller lignende.

Kaj ønskede at rose bestyrelsen for, at man har valgt selv at udskifte målerne og derved sparre 



vandværket for en stor omkostning.

Formanden takkede for god ro og orden.


